

Signing in Vilnius: Gas exchange GET Baltic becomes part of EEX Group

Vilnius / Leipzig, 16 May 2023 – With a formal signing, Lithuania’s gas transmission system operator Amber Grid and the European Energy Exchange (EEX) today sealed the acquisition under which EEX will take 66% of the shares in the regional gas exchange GET Baltic. As a result, the gas exchange operating in the three Baltic countries and Finland will become part of EEX Group. Amber Grid will hold the remaining 34% of the shares and will continue to support the further development of the gas business in the dynamic Baltic Sea region.

The common goal is to strengthen the markets of GET Baltic and foster integration into the pan-European gas trading markets. The short-term and long-term contracts of GET Baltic will be offered under EEX’s German exchange license, harmonising the products, and making use of the EEX trading infrastructure as well as state-of-the-art clearing services provided by European Commodity Clearing AG (ECC). Market participants will have access to the European gas markets operated by EEX. Once admitted at EEX, the GET Baltic Trading Participants will be able to trade not only the current spot and futures contracts but also other hubs and asset classes offered by EEX. Additional positive impulses will come from the access of existing EEX Trading Participants to the new hubs under one single rulebook.

At a ceremony in Vilnius, Peter Reitz, CEO of EEX, explained the acquisition as follows: „We aim to create a harmonised European gas trading platform based on EEX’s trading infrastructure. The acquisition of the majority shares in GET Baltic extends EEX Group’s offering for the pan-European gas markets as well as our customer base. As a result, this creates new opportunities to increase liquidity in all gas markets operated by EEX and GET Baltic. Our new colleagues of the GET Baltic team will therefore remain of key importance to serve the local customer base and to further develop the product offering in line with market needs.”

EEX offers natural gas contracts in 10 countries and 11 hubs across Europe and with a traded volume of 6,669.5 TWh the Leipzig-based exchange is world's biggest gas spot exchange and the second largest in European gas futures trading.

Nemunas Biknius, CEO of Amber Grid, continued: "We are happy to have the world's leading energy exchange as a strategic partner on our side. Our joint efforts will increase the choice and quality of services and products offered by GET Baltic to the region, following the integration of the Baltic and Finnish gas markets into the single European Union market last year via interconnection Poland – Lithuania (GIPL). More intense trade and a larger number of market participants is expected to result in increased liquidity and more competitive gas prices."

Giedre Kurme, CEO of GET Baltic, adds: "We started in 2012 with a goal to develop a regional exchange and in recent years we have been able to expand our services to other Baltic States and Finland. We want to improve our product offerings, based on the new and modern trading infrastructure adding longer-term products and full-fledged clearing solutions – with having a strong partner like EEX on board we can give these efforts a real boost."

GET Baltic is a significant market player in the region, with 29% market share of total gas consumed in the Baltic and Finnish markets in IQ of 2023 (17% in 2022) traded on its systems. In 2022, a volume of 7 TWh of natural gas was traded on the GET Baltic exchange.

GET Baltic is a licensed natural gas market operator with the Registered Reporting Entity (RRM) status granted by ACER. The company operates an electronic trading system for the trading of short-term and long-term natural gas products with physical delivery at trading sites located in Lithuania and at common trading sites in Latvia, Estonia and Finland. The development of customised solutions for natural gas trading is aimed at increasing liquidity, competitiveness and transparency in the Baltic and Finnish wholesale gas market. More information: www.getbaltic.com

Amber Grid is the operator of the Lithuanian gas transmission system. The company operates 2,288 km of high-pressure gas pipelines, 2 gas compressor stations and gas distribution stations. Amber Grid system is connected to 4 other countries and the Klaipėda LNG terminal. Well-developed Lithuanian gas transmission system serves as regional hub for the gas transmission towards North in Latvia direction and South in Poland direction. After implementing a strategic energy projects GIPL (gas interconnection Poland-Lithuania) and ELLI (enhancement of the Lithuanian and Latvian

interconnection) Amber Grid continues to work on integrating the gas market of the Baltic countries into the common European gas market. More information: www.ambergrid.lt

The **European Energy Exchange (EEX)** is the leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX also provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf of the French State. More information: www.eex.com

Contact:

EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com | www.eex.com

Amber Grid
Laura Sebekiene, Head of Communications
M +370 699 61246
l.sebekiene@ambergrid.lt | www.ambergrid.lt

Unterzeichnung in Vilnius: Gasbörse GET Baltic wird Teil der EEX Group

Vilnius / Leipzig, 16. Mai 2023 - Mit einer feierlichen Unterzeichnung haben der litauische Gasnetzbetreiber Amber Grid und die European Energy Exchange (EEX) heute die Übernahme von 66 Prozent der Anteile an der regionalen Gasbörse GET Baltic durch die EEX besiegelt. Damit wird die in den drei baltischen Ländern und Finnland tätige Gasbörse Teil der EEX Group. Amber Grid wird die verbleibenden 34 Prozent der Anteile halten und die weitere Entwicklung des Gasgeschäfts in der dynamischen Ostseeregion unterstützen.

Gemeinsames Ziel ist es, die Märkte von GET Baltic zu stärken und die Integration in die gesamteuropäischen Gashandelsmärkte zu fördern. Die Kurz- und Langfristkontrakte von GET Baltic werden unter der deutschen Börsenzulassung der EEX angeboten, wodurch die Produkte harmonisiert und die Handelsinfrastruktur der EEX sowie die modernen Clearingdienstleistungen der European Commodity Clearing AG (ECC) genutzt werden. Die Marktteilnehmer erhalten so Zugang zu den europäischen Gasmärkten der EEX. Nach der Zulassung an der EEX können die GET Baltic Handelsteilnehmer nicht nur die aktuellen Spot- und Futureskontrakte handeln, sondern auch andere von der EEX angebotene Gasmarktgebiete und Assetklassen. Zusätzliche positive Impulse ergeben sich durch den Zugang bestehender EEX-Handelsteilnehmer zu den neuen Marktgebieten unter einem einheitlichen Regelwerk.

Peter Reitz, Vorstandsvorsitzender der EEX, erläuterte die Übernahme bei einer Feierstunde in Vilnius wie folgt: "Unser Ziel ist es, eine harmonisierte europäische Gashandelsplattform auf Basis der EEX-Handelsinfrastruktur zu schaffen. Der Erwerb der Mehrheitsanteile an GET Baltic erweitert das Angebot der EEX Group für die paneuropäischen Gasmärkte und unsere Handelsteilnehmer. Damit ergeben sich neue Möglichkeiten, die Liquidität in allen von der EEX und GET Baltic betriebenen Gasmärkten zu erhöhen. Unsere neuen Kollegen und Kolleginnen im GET Baltic Team

werden daher auch weiterhin die zentralen Ansprechpartner für die lokalen Kunden sein und dabei mitwirken, das Produktangebot entsprechend den Marktbedürfnissen weiterzuentwickeln."

Die EEX bietet Erdgaskontrakte in 10 Ländern und 11 Marktgebieten in ganz Europa an. Mit einem gehandelten Volumen von 6.669,5 TWh ist die in Leipzig ansässige Börse die größte Gas-Spotbörse der Welt und die zweitgrößte im europäischen Gas-Terminhandel.

Nemunas Biknius, CEO von Amber Grid, erläutert: „Wir freuen uns, die weltweit führende Energiebörse als strategischen Partner an unserer Seite zu haben. Unsere gemeinsamen Bemühungen werden die Auswahl und Qualität der von GET Baltic angebotenen Dienstleistungen und Produkte für die Region erhöhen, nachdem der baltische und der finnische Gasmarkt im vergangenen Jahr über die Verbindungsleitung Polen - Litauen (GIPL) in den EU-Binnenmarkt integriert wurden. Ein intensiverer Handel und eine größere Zahl von Marktteilnehmern werden voraussichtlich zu einer höheren Liquidität und wettbewerbsfähigeren Gaspreisen führen.“

Giedre Kurme, CEO von GET Baltic, fügt hinzu: „Wir sind 2012 mit dem Ziel gestartet, eine regionale Börse aufzubauen und konnten in den letzten Jahren unsere Dienstleistungen auf andere baltische Staaten und Finnland ausweiten. Wir wollen unser Produktangebot auf der Grundlage der neuen und modernen Handelsinfrastruktur verbessern, indem wir längerfristige Produkte und vollwertige Clearing-Lösungen hinzufügen - mit einem starken Partner wie der EEX an Bord können wir diesen Bemühungen einen echten Schub geben.“

GET Baltic ist ein bedeutender Marktteilnehmer in der Region. Im Jahr 2023 wurden 29 Prozent des gesamten Gasverbrauchs der baltischen und finnischen Märkte über die Börse gehandelt (2022: 17 Prozent). Im Jahr 2022 wurde an der GET Baltic ein Volumen von 7 TWh Erdgas gehandelt.

GET Baltic ist ein lizenzierter Erdgasmarktbetreiber mit dem von der ACER verliehenen Status eines registrierten Unternehmens (RRM). Das Unternehmen betreibt ein elektronisches Handelssystem für den Handel mit kurz- und langfristigen Erdgasprodukten mit physischer Lieferung an Handelsplätzen in Litauen und an gemeinsamen Handelsplätzen in Lettland, Estland und Finnland. Die Entwicklung maßgeschneiderter Lösungen für den Erdgashandel zielt darauf ab, die Liquidität, Wettbewerbsfähigkeit und Transparenz auf dem baltischen und finnischen Gasgroßhandelsmarkt zu erhöhen. Weitere Informationen: www.getbaltic.com

Amber Grid ist der Betreiber des litauischen Gastransportsystems. Das Unternehmen betreibt 2288 km Hochdruckgasleitungen, 2 Gasverdichterstationen und Gasverteilerstationen. Das System von Amber Grid ist mit 4 anderen Ländern und dem LNG-Terminal Klaipėda verbunden. Das gut ausgebaute litauische Gastransportsystem dient als regionaler Knotenpunkt für den Gastransport nach Norden in Richtung Lettland und nach Süden in Richtung Polen. Nach der Umsetzung der strategischen Energieprojekte GIPL (Gasverbund Polen-Litauen) und ELLI (Ausbau des litauischen und lettischen Verbunds) arbeitet Amber Grid weiter an der Integration des Gasmarktes der baltischen Länder in den gemeinsamen europäischen Gasmarkt. Weitere Informationen: www.ambergrid.lt

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist die führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. <https://www.eex.com/de/>

Kontakt:

EEX Public Relations
T +49 341 2156-300
presse@eex.com | www.eex.com

Amber Grid
Laura Sebekiene, Head of Communications
M +370 699 61246
l.sebekiene@ambergrid.lt | www.ambergrid.lt